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Voorwoord 

Een terugblik 

December is voor veel organisaties een maand van terugblikken. SSVA vormt daarop geen 

uitzondering. Wat hebben we het afgelopen jaar gedaan? 

Een aantal in het oog springende activiteiten. 

De periode na corona 

Begin 2022 kregen we signalen dat we weer naar Ambon konden, weliswaar  met een bundel 

vaccinatie-papieren, maar de weg lag weer open. 

In mei werden SSVA en de burgemeester van Vlissingen – Bas van den Tillaar - uitgenodigd om 

burgemeester Richard Louhenapessy uit te zwaaien, de burgemeester die gedurende 2 

ambtstermijnen (10 jaar) op alle terreinen veel gedaan heeft voor SSVA. Tevens zou dan kennis 

worden gemaakt met de nieuwe man, Bodewin Wattimena. Ook zou er een begin gemaakt worden 

met het AED-project. Het dagelijks bestuur kreeg echter een paar dagen voor vertrek het bericht dat 

de burgemeester was opgepakt op verdenking van het aanvaarden van steekpenningen, corruptie en 

het witwassen van geld. Op het moment van schrijven is er nog geen uitspraak van de rechter. Het 

werkbezoek van de Vlissingse burgemeester werd afgeblazen, maar SSVA ging toch naar Ambon om 

het AED-project officieel te starten en om, na de coronapandemie, op beleidsniveau een aantal 

projecten weer op de rails te krijgen. SSVA kon van deze gelegenheid gebruik maken om alsnog  

kennis te maken met de nieuwe man. Ook de wederopbouw van de oogkliniek, na de verwoestingen 

van de aardbeving van 2019,  stond bij dit bezoek hoog op de agenda. Het door Ambon opgestelde 

herstelplan werd samen met SSVA besproken waarna een tijdspad werd uitgezet : binnen twee 

maanden moest de wederopbouw klaar zijn. Een flinke klus, die bij ons bezoek in november 

inderdaad was geklaard ! 

Bezoek personeel oogkliniek 

Begin september kwam het bijna voltallige personeel – 23 personen-  van de oogkliniek “Ambon-

Vlissingen” uit Ambon hier op bezoek. Met capaciteitsontwikkeling als uitgangspunt organiseerde 

SSVA stages op maat in verschillende ziekenhuizen en oogklinieken in den lande. De bezoekers 

hebben deze stage als bijzonder nuttig en waardevol ervaren. 

AED-project 

Na de symbolische overhandiging van de AED apparaten in mei, ging in november opnieuw een 

delegatie naar Ambon om de betrokkenen bij dit project te trainen in het gebruik van de apparatuur. 

Samenwerking ziekenhuizen 

Om de kwaliteit van onze medische projecten te optimaliseren is SSVA al enige tijd bezig met het 

zoeken naar samenwerkingsvormen met twee relatief nieuwe ziekenhuizen in Ambon: het dr. 

J.Leimena ziekenhuis en Siloam. Het enthousiasme om met ons samen te werken kan gerust groot 

genoemd worden. De gesprekken worden voortgezet. 

Samenwerking onderwijs 

In november kwam er ook nog een delegatie van de Pattimura Universiteit (Ambon) op bezoek in 

Vlissingen. De 21-koppige delegatie was afgereisd naar Vlissingen om een samenwerkingscontract te 

ondertekenen met de Hogeschool Zeeland (HZ) en University of Applied Sciences. SSVA was bij deze 
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samenwerking bij het hele programma betrokken als intermediair en derhalve ook bij de 

kennismaking, toespraken en excursie naar Damen Schelde Naval Shipbuilding. 

Verder zijn verschillende groepen binnen SSVA het hele jaar door bezig geweest om hun project na 

de coronacrisis weer op de rails te krijgen; er wordt op verschillende manieren contact gezocht met 

Ambon met als resultaat dat de werkbezoeken voor volgend jaar  in grote lijnen gepland zijn. Naar 

alle waarschijnlijkheid gaan burgemeester Bas van den Tillaar en wethouder Albert Vader in februari 

2023 een werkbezoek brengen aan Ambon met in hun kielzog de Nederlandse ambassadeur in 

Jakarta en een kleine SSVA-delegatie om de samenwerking met de twee nieuwe ziekenhuizen vorm 

te geven. 

Kortom, weer veel werk aan de winkel in 2023 en we zetten onze schouders eronder. 

In februari hebben we onze jaarlijkse studiedag en dan bespreken we dit jaarverslag, de jaarrekening 

en het programma voor 2023. Overigens, de jaarrekening is een onderdeel van dit jaarverslag en zal 

ook (apart) op de website geplaatst worden. 

Ook dit jaar hebben we ons program niet kunnen uitvoeren zonder onze trouwe sponsoren en 

zonder de inzet van onze medewerkers en sympathisanten. Als voorzitter wil ik deze groepen dan 

ook hartelijk danken voor hun betrokkenheid. 

Nico Lopulissa (voorzitter SSVA) 

 

SSVA-delegatie maakt kennis met de nieuwe burgemeester van Ambon, Bodewin Wattimena, oktober 2022. 
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Basisgegevens  
 
Contactgegevens  
Stichting Samenwerking Vlissingen-Ambon (SSVA)  
Secretariaat : Njonkie Pattinama, ,  06 27 86 92 67, npattinama@gmail.com 
Kvk-nummer  
SSVA staat ingeschreven bij de Kvk Middelburg onder dossiernummer 22 0 48 947.  
 
ANBI  
SSVA is door de Inspecteur van de Belastingdienst aangemerkt als Algemeen Nut Beogende Instelling 
(ANBI); dit houdt onder meer in dat donateurs hun giften aan SSVA mogen aftrekken bij de aangifte 
van hun inkomsten- of vennootschapsbelasting.  
 
Bankgegevens IBAN: NL17 Rabo 03 853 955 90  
 
RSIN nummer: 810.159.442  
 
Website www.vlissingen-ambon.nl     (webbeheerder Ben de Lima) 
 
Facebook stichting samenwerking vlissingen - ambon    (beheerder Nanda Telussa) 
 
Bestuur  
 
Nico Lopulissa (voorzitter) 
Njonkie Pattinama (secretaris) 
Agus Latuheru (penningmeester) 
Bob Latuheru (lid) 
Judith de Fretes (lid) 
Joyce Gaspersz (lid) 
Rob Boddaert (lid) 
 
Vrijwilligers  
 
Naast het bestuur bestaat SSVA uit een grote groep vrijwilligers. De projectgroepen worden 

samengesteld uit professionals en coördinatoren. Verder zijn er sympathisanten die het werk doen 

tijdens evenementen en op het gebied van hand- en spandiensten. 

 

Stage oogkliniek : ook Ambon wil naar een digitale afspraakafhandeling. 

mailto:npattinama@gmail.com
http://www.vlissingen-ambon.nl/
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Visie – Missie SSVA 

 

Stichting Samenwerking Vlissingen-Ambon (SSVA) is een Zeeuwse vrijwilligersorganisatie die zich 

inzet voor het welzijn van kansarmen in de gemeente  Ambon ( Indonesië). SSVA doet dit in het kader 

van de stedenband Vlissingen-Ambon. SSVA werkt aan de vergroting van draagvlak voor haar werk in 

Ambon door onder meer samenwerkingsverbanden aan te gaan in het Zeeuwse en daarbuiten. 

Visie 

SSVA streeft naar een menswaardige samenleving op de Molukken, waarbij de toegang tot de 

basisvoorzieningen fundamenteel is. Met name de toegang tot basisgezondheidszorg van goede 

kwaliteit voor iedereen is een fundamenteel onderdeel van sociale bescherming, iedereen heeft 

recht op een goede gezondheid. Gezondheid wordt ten allen tijde bepaald door sociale, economische 

en politieke factoren. Economische ontwikkeling en goed onderwijs zijn voorwaarden voor een 

menswaardige samenleving. 

Missie 

SSVA biedt ondersteuning op specifieke gebieden van de gezondheidszorg in samenwerking met de 

lokale autoriteiten, lokale ziekenhuizen, lokale medici en verpleegkundigen. De ondersteuning omvat 

ook het stimuleren van samenwerkingsvormen tussen de betrokkenen 'hier ' en 'daar' om de 

gezondheidszorg op een hoger niveau te brengen.  

Dit gebeurt middels het sturen van (medische) teams op het gebied van urologie en plastische 

chirurgie, cardiologie, kind-ontwikkeling, hygiëne, het verder ondersteunen van de oogkliniek 

"Ambon-Vlissingen" het organiseren van symposia, de medische colleges op de Pattimura 

Universiteit  en de workshops AED.  

Het vertrekpunt van SSVA is de capaciteitsontwikkeling :  de capaciteit van de instellingen in Ambon 

versterken zodat we een relatie tussen partners kunnen uitbouwen die de traditionele donor-

ontvanger relatie vervangt. Deze toekomstvisie is een stip op de horizon. Met de betrokkenen in 

Ambon gaat SSVA kijken naar de prioriteiten. Samen denken en samen doen zijn hierbij 

voorwaarden. (foto : wederopbouw van de oogkliniek “Ambon-Vlissingen” is een feit) 
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Kernwaarden 
 
Vanuit onze visie en missie hebben we kernwaarden (gemeenschappelijke vertrekpunten) 
geformuleerd voor onze stichting en bij alles wat wij doen verliezen wij onze kernwaarden niet uit 
het oog:  
 

  Compassie met de lokale bevolking  

  Onze relaties zijn gebaseerd op gelijkwaardigheid, wederzijds respect en solidariteit 

  SSVA medewerkers zijn op de hoogte van culturele factoren die van invloed (kunnen) zijn op 
het werk en betrekken die kennis bij hun handelen  

 De medewerkers van SSVA stellen zich collegiaal naar elkaar op  

 

 

Stage-evaluatie : wat kunnen we direct toepassen in de oogkliniek in Ambon?  
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Het jaar 2022 

Het jaar 2022 gaat bij SSVA de boeken in als “we kunnen weer fysiek contact hebben met onze 

partners. We kunnen ze weer ontmoeten, hier en in Ambon”. Natuurlijk was er gedurende de 

pandemie contact via de app, telefoon en werden er Zoom-bijeenkomsten georganiseerd. Maar we 

weten allemaal dat het werk effectiever en efficiënter is als we face-to-face plannen maken en 

inhoudelijk bespreken. Onze activiteiten van 2022 op een rijtje. 

SSVA-delegatie naar Ambon 

In mei ging de SSVA-delegatie op uitnodiging naar Ambon : we zouden de officiële 

burgemeesterswisseling meemaken en ook gelijk kennis maken met de nieuwe burgemeester en zijn 

secretaris, geen onbelangrijke mensen in de samenwerking. Echter het liep anders, zoals in het 

voorwoord beschreven is. We hadden ook andere agendapunten : de wederopbouw van de 

oogkliniek die zwaar beschadigd was ten gevolge van de aardbeving en de start van het AED-project 

in Ambon. De delegatie sprak dan ook uitvoerig met de directie van de oogkliniek “Ambon-

Vlissingen” dr. Danny Siegers en met de architect / aannemer die het werk moest uitvoeren. Verder 

in dit verslag bij het hoofdstuk “wederopbouw oogkliniek” kunt u hierover verder lezen. 

Een ander belangrijk item was de start van het AED-project. Met het hoofd van de 

Gezondheidsdienst van Ambon, dr. Wendy Pelupessy, werden er besprekingen gevoerd over de 

implementatie van dit project. Met een tweetal lezingen van deskundigen op het terrein van de 

cardiologie en een workshop AED, werd door de SSVA delegatie symbolisch de 23 AED apparaten 

overhandigd. Hierover kunt u verderop lezen bij het hoofdstuk “start van het AED-project”. 

Ook werden er gesprekken gevoerd met het Leimena ziekenhuis in Ambon. In het verleden werden 

er al informele gesprekken gevoerd, maar dit keer was dat met de tweekoppige directie. In deze 

gesprekken werden mogelijke samenwerkingsverbanden besproken en kreeg de SSVA-delegatie een 

rondleiding. Met de International Office van de Pattimura Universiteit werd gepraat over de 

samenwerking met de HZ (Hogeschool Zeeland), University of Applied Sciences. De planning was dat 

er in november een delegatie naar Nederland zou vertrekken en ook Vlissingen aan zou doen. 

 

 

Dr.Wilma Latuny van de International Office Unpatti. 
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Wederopbouw Oogkliniek “Ambon-Vlissingen” 

In 2019 werd Ambon getroffen door een zware aardbeving. Het dodental ten gevolge van de 

aardbeving liep op tot 41, honderden huizen en gebouwen werden vernield en de infrastructuur 

ondervond veel schade. De bevolking was in shock. Onze counterpart, de gemeente Ambon, moest 

alle zeilen bijzetten om de hulpverlening in goede banen te leiden.   

Ook de oogkliniek “Ambon-Vlissingen” in het dorp Passo (gemeente Ambon) werd zwaar getroffen. 

Er waren grote scheuren in de muren, vloerverzakkingen, plafonds vernield, dak-lekkages, 

operatieruimtes niet meer geschikt om te opereren. De oogkliniek is in 2014 gebouwd met onder 

meer de financiële ondersteuning van Stichting Samenwerking Vlissingen-Ambon (SSVA). SSVA werkt 

nauw samen met de oogkliniek, waarbij capaciteitsontwikkeling leidend is. 

Na de aardbeving klopte de kliniek aan bij SSVA voor de wederopbouw : de operaties moeten 

doorgaan, er zijn in de regio heel veel patiënten met oogklachten. Honderd patiënten per dag is geen 

incident. Het is ook de enige oogkliniek in de Molukse archipel. 

 

Na een aantal telefoontjes, e-mails en een Zoom-bijeenkomst besprak een delegatie van SSVA in mei 

2022 met directeur en oogarts dr. Danny Siegers de wederopbouw in het kantoor van de oogarts in 

Ambon. 

Het dagelijks bestuur van SSVA in gesprek met dr. Danny Siegers (midden) over de wederopbouw van de kliniek. 

In het gesprek werd besloten om naast de herstelwerkzaamheden de reeds geplande verbeteringen in 

het totaalplan op te nemen. 
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De herstelwerkzaamheden omvatten reparaties aan daken, vloeren, muren, plafonds in het hele 

gebouw en verzakkingen in de operatieruimtes. De geplande verbeteringen werden in het traject 

meegenomen : een overdekt terras ( “kantin”) aan de zijkant van het gebouw.  In de buurt van de 

kliniek zijn er geen gelegenheden om eten en drinken te kopen. Dit overdekte terras (“kantin”) voldoet 

aan die behoefte. De patiënten hebben te maken met lange wachttijden en velen komen ook van 

andere eilanden. En een optiek-afdeling, waarbij na operatie / oogmeting een bril aangeschaft kan 

worden en twee kleine gebedsruimtes voor islamieten en christenen. 

Herstelwerkzaamheden in volle gang.  
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Wederopbouw afgerond 

In oktober 2022 was een SSVA delegatie op werkbezoek in Ambon in het kader van het AED-project. 

Ze kon met eigen ogen zien dat de wederopbouw van de oogkliniek geslaagd was. De aannemer heeft 

goed werk gedaan, van de gevolgen van de aardbeving in 2019 was niets meer te zien. Met de  opening 

van het overdekt terras (‘kantin’) was officieel de renovatie afgerond. De opening van het terras werd 

verricht door SSVA- voorzitter  Nico Lopulissa, die voor het AED-project in Ambon was. In zijn toespraak 

bedankte hij ook de sponsoren in Nederland die deze renovatie mogelijk hebben gemaakt. 

 

De officiële opening van het terras door coördinator Melky Noya, SSVA-voorzitter Nico Lopulissa en het hoofd van de 

Gezondheidsdienst van de stad Ambon, dr. Wendy Pelupessy. 

 



12 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De nieuwe optiek-afdeling van de oogkliniek. 
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Samenwerking met nieuwe ziekenhuizen 

Bij de bezoeken van de SSVA-delegaties in mei en oktober 2022 zijn er bezoeken geweest aan en 

verkennende gesprekken gevoerd met twee Ambonse ziekenhuizen Siloam en dr. J.Leimena 

ziekenhuis. 

Meer dan 20 jaar heeft SSVA altijd geopereerd in het dr. Haulussy ziekenhuis in Kuda Mati (Ambon), 

maar onze partners in Ambon raden ons af om langer hier te opereren. De normen om veilig te 

werken zijn drastisch naar beneden gegaan. Het ziekenhuis in Kuda Mati heeft ook meerdere keren 

waarschuwingen gekregen van de autoriteiten vanwege de vele klachten van patiënten. 

Zoekend naar alternatieven kwamen we bij de twee relatief nieuwe ziekenhuizen uit : Siloam en dr. J. 

Leimena ziekenhuis. Bij de verkennende gesprekken met de directies is door beide partijen de wens 

uitgesproken om in 2023 deze gesprekken voort te zetten om te kijken welke samenwerkingsvormen 

mogelijk en wenselijk zijn. Gesprekspunten zijn onder meer de disciplines urologie, plastische 

chirurgie en cardiologie. 

Een nieuwe manier van samenwerken ligt in het verschiet. Visies hoe we de samenwerking vorm 

gaan geven zullen uitgewisseld worden om uiteindelijk bij één doel uit te komen : de rol van SSVA is 

uitgespeeld. Dus welke acties (lees: capaciteitsversterkende activiteiten) zijn nodig om SSVA 

overbodig te maken? We moeten de capaciteit van onze partners zodanig versterken zodat we een 

relatie tussen partners kunnen uitbouwen die de traditionele donor-ontvanger relatie vervangt. 

Uitgangspunt van SSVA is immers dat ontwikkelingswerk eindig moet zijn. 

Een veel omvattend en tegelijk boeiend stukje huiswerk wat de SSVA-delegatie meekrijgt bij haar 

werkbezoek aan Ambon in februari 2023. 

  

Dr. J. Leimena Ziekenhuis  
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Werkbezoek Personeel Oogkliniek “Vlissingen-Ambon” 

Met koffers vol ervaring terug naar Ambon 

Aankomst op Schiphol. 

Van 14 tot en met 23 september verbleef het voltallige personeel van de oogkliniek “Ambon-

Vlissingen” uit Ambon in vakantiepark Broedershoek in Koudekerke. Drie en twintig man sterk, van 

de oogarts tot en met het schoonmaakpersoneel. Dit omdat het hele personeel zich verder wil 

ontwikkelen, men wil kijken hoe het anders kan en op sommige terreinen ook anders moet. De groep 

heeft hier vijf jaar voor gespaard en heeft on-line een cursus Nederlands gevolgd. De naam van de 

kliniek in Ambon is gekozen vanwege de stedenband van Vlissingen met de stad Ambon. Deze 

stedenband is in Indonesië vaak genoemd als voorbeeld voor andere stedenbanden. Dit is een 

stedenband met concrete activiteiten die de Ambonse bevolking ten goede komen. 

Stichting Samenwerking Vlissingen-Ambon (SSVA) heeft daartoe stages op maat georganiseerd. Zo 

heeft de groep stage gelopen bij de oogafdelingen van de universitaire ziekenhuizen in Rotterdam en 

Amsterdam, bij oogklinieken in Uden en in Amersfoort. Bij alle instituten was een tolk aanwezig en 

konden de stagiaires vragen stellen. Daarnaast hebben drie mensen van het team een symposium in 

Milaan bijgewoond waar onder meer de nieuwste technieken op het gebied van de oogheelkunde 

werden getoond.  

Deze manier van werken is het uitgangspunt van SSVA. Capaciteitsversterking en 

capaciteitsontwikkeling moeten van de mensen zelf komen, want op termijn moeten de lokale 

mensen het zelf doen. Het aandeel van SSVA is ondersteuning waar mogelijk. Zo heeft SSVA 

financiële ondersteuning verleend aan de herstelwerkzaamheden ten gevolge van de aardbeving in 
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2019, heeft ze cursussen en scholingen betaald en apparatuur aangeschaft om de kliniek op een 

hoger niveau te brengen. Bovendien heeft SSVA samen met de kliniek een optiekafdeling in deze 

 

oogkliniek van de grond gekregen. Deze kliniek ontwikkelt zich momenteel tot hét oogcentrum voor 

de hele Molukse archipel. 

Bij de evaluatie kwamen onder meer deze punten naar voren: 

- De meeste oogklinieken behandelen circa 20 patiënten per dag. De oogkliniek in Ambon 

behandelt per dag ca. 100 patiënten. 

- De digitale afspraak-afhandeling is hier in Nederland heel ver, in Ambon krijgen we de 

mensen maar niet zo ver dat ze op tijd op hun afspraak komen 

- De korte briefing voor aanvang van de activiteiten door de teamleider vond iedereen heel 

bijzonder, dit willen ze per direct invoeren 

- De apparatuur die de ziekenhuizen gebruiken verschilt niet zo veel met die van de kliniek in 

Ambon 

- De kindvriendelijke benadering van de artsen was heel interessant om te zien : de artsen 

trekken alles uit de kast om een kind op zijn gemak te stellen. 

- De digitalisering staat bij allen als zeer noodzakelijk op de lijst. Iedereen is van mening dat dit 

stapsgewijs moet gebeuren met name vanwege de hoge kosten die zo’n systeem met zich 

meebrengt. 

De groep uit Ambon gaat de bevindingen en aanbevelingen bundelen en samen met SSVA wordt 

er bekeken wat er nodig en haalbaar is om een goed vervolg te geven aan het bezoek aan 

Nederland. (Dit artikel verscheen ook in Marinjo, dec. 202) 

 

          Werkbespreking in Koudekerke. 
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AED-project van start in Ambon 

Op initiatief van cardioloog Giovanni Tahapary (Noordwest 

Ziekenhuisgroep Alkmaar) startte SSVA bijna 2 jaar geleden in 

samenwerking met gemeente Ambon het AED project. Een 

Automatische Externe Defibrillator (AED) is een draagbaar apparaat 

dat het hartritme weer kan herstellen bij een hartstilstand. Dit gebeurt 

door het geven van een elektrische schok. 

Het project had ten doel om elke puskesmas (gezondheidscentrum) in 

de gemeente Ambon en de oogkliniek Ambon-Vlissingen te voorzien 

van een AED. We praten dan over 23 AED apparaten in totaal. En de 

betrokkenen in Ambon moeten na scholing op een verantwoorde 

manier kunnen omgaan met dit apparaat. 

 

De werkgroep fondswerving van SSVA ging aan de slag om de 

benodigde financiën rond te krijgen. Dit deed de werkgroep met 

advertenties in regionale bladen, posters in verschillende formaten en 

te zorgen voor sponsoring door bedrijven, stichtingen en particulieren. 

En een drietal studenten van Hogeschool Avans in Breda heeft als 

afstudeeropdracht een online doneeractie georganiseerd. Medio 

december 2021 is de actie afgerond en met een positief resultaat.   

 

Symbolische overhandiging  

Bij haar werkbezoek in mei 2022 heeft een  SSVA delegatie symbolisch de AED-apparaten 

overhandigd. De AED-bijeenkomst werd georganiseerd door de Gezondheidsdienst van gemeente 

Ambon met daaraan gekoppeld een tweetal lezingen over reanimatie 

en een eerste training reanimatie. Dr. Wendy Pelupessy, hoofd van de 

Gezondheidsdienst van de gemeente Ambon nam het eerste AED-

apparaat in ontvangst. De training werd verzorgd door een drietal 

instructeurs van Philips, waar de apparaten werden besteld. 

De aanschaf (bestelling), de symbolische overhandiging en de eerste 

workshop in Ambon vormden de eerste stappen van het project.  

In oktober 2022 gingen cardioloog Giovanni Tahapary, AED-

coördinator Bram Goor (anesthesioloog) en SSVA-voorzitter Nico 

Lopulissa voor het vervolg van het AED-project richting Ambon. In hun 

bagage een reanimeerpop en een AED apparaat voor de trainingen. 

Na een gesprek met de leidinggevenden van de Gezondheidsdienst 

over de doelen van de training werd er een plenaire bijeenkomst 

georganiseerd met minimaal twee vertegenwoordigers van alle 22 

gezondheidscentra (puskesmas) in de gemeente Ambon. Het doel was 
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om iedereen te informeren over de inhoud van het project en om gelijk een eerste training te geven. 

Vanwege de grote groep werd dit in drie sessies gedaan.  

Sessie 1 : de puskesmas van : Tiahahu, Air Salobar, Waehaong, Halong, Poka, Nania en Passo. 

Sessie 2 : de puskesmas van Waihoka, Latuhalat, Hatiwe Kecil, Air Besar, Kayuputih, Belakang Soya en    

Lateri 

Sessie 3 : de puskesmas van Kilang, Hutumuri, Amahusu, Rijali, Karang Panjang,Tawiri en Urimessing. 

De leiding lag in handen van Giovanni Tahapary en Bram Goor. 

Na de plenaire bijeenkomst in het centrum van de stad Ambon werden 5 gezondheidscentra 

(puskesmas) uitgekozen. De puskesmas in Hutumuri, Passo, Poka, Waehaong, Christina Martha 

Tiahahu (in de volksmond Valentijn). 

In deze centra werd het voltallige personeel – inclusief de bewaking -  getraind in het gebruik van de 

AED. De trainingen werden geleid door Giovanni en Bram, maar gaandeweg ontpopte dokter Mario 

Huka, tijdens deze sessies de begeleider van de SSVA-groep, zich steeds meer als instructeur. Na de 5 

centra en later ook de oogkliniek ‘Ambon-Vlissingen’ konden we drie mensen aanwijzen, waaronder 

dokter Mario, die in het vervolg voor SSVA de AED-trainingen gaan doen. 

In een evaluatiegesprek met dr. Wendy Pelupessy, hoofd van de Gezondheidsdienst van Gemeente 

Ambon, werd een aantal praktische besluiten genomen om de continuïteit te waarborgen. 

Evaluatie gesprek met dr. Wendy Pelupessy, Hoofd van de Gezondheidsdienst van Ambon, oktober 2022. 

  



19 
 

  

  

 

 

 



20 
 

 

College cardiologie op Unpatti 

 

Na de AED-trainingen gaf cardioloog Giovanni Tahapary (Noordwest Ziekenhuis Alkmaar, Amsterdam 

UMC) een college op de medische faculteit van de Pattimura Universiteit : “what to do with an acute 

patient in the puskesmas”. 
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Samenwerking Pattimura Universiteit (Ambon) met HZ, University of Applied Sciences 

Voor de corona en ook nu weer was SSVA intermediair in de 

samenwerking tussen de twee onderwijsinstituten. Afgelopen 

november was een grote delegatie van Unpatti op bezoek in 

Vlissingen waar op de Hogeschool Zeeland een 

samenwerkingsovereenkomst (Memorandum of 

Understanding, MoU) werd getekend. De intentie is om nu te 

kijken op welke terreinen samengewerkt kan worden. 

De Pattimura Universiteit was op 25 en 26 november aanwezig 

op de zogenaamde BuitenlandBeurs in de Jaarbeurs in Utrecht. 

Op de beurs waren ruim 80 georganiseerde organisaties en 

onderwijsinstellingen van over de hele wereld aanwezig die 

studenten op weg konden helpen bij studies, stages of 

vrijwilligerswerk in het buitenland. Indonesië was vertegenwoordigd met vijf universiteiten, 

waaronder die uit Ambon. De Pattimura delegatie bracht ook een bezoek aan scheepswerf Damen in 

Vlissingen-Oost die ook schepen maakte voor Indonesië. 

Van oudsher had SSVA al contacten met de Unpatti. Bij elke medische missie, waarbij operaties 

werden verricht op het terrein van de oogheelkunde, plastische chirurgie en urologie werden door de 

Nederlandse medici colleges gegeven op de medische faculteit van Unpatti. En in oktober van dit jaar 

gaf cardioloog Giovanni Tahapary colleges op het terrein van de cardiologie. 

 

Ondertekening van de MoU tussen Unpatti en HZ, University of Applied Sciences in Vlissingen. 
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Project Childcare 

De aardbevingen van 2019 en de daarop volgende mondiale 

covid-crisis in 2020, 2021 en 2022 hadden een afremmende 

invloed op de voortgang van de activiteiten van de werkgroep 

Childcare . In februari 2020, vlak voor de uitbraak van de 

pandemie, waren 4 werkgroepsleden nog in Ambon.Het in 

oktober 2018 gestarte programma ”Tumbuh Kembang Anak” (de 

Ontwikkeling Van Het Kind) werd in februari 2020 met hulp van 

de werkgroep Childcare en de Pattimura Universiteit van Ambon, binnen de 22 gemeentelijke 

puskesmassen nogmaals onder de aandacht gebracht. Zodat deze als vaste werkwijze 

geïmplementeerd en eigen gemaakt kon gaan worden. De Medische Faculteit van de Pattimura 

Universiteit zou daarin een coachende rol kunnen vervullen. Echter, na februari 2020 is het werk en 

het contact tussen de gezondheidsdienst in Ambon en de werkgroep Childcare  stilgevallen. De 

bestrijding van de covid-crisis vereiste uiteraard de eerste aandacht van de gezondheidsdienst 

aldaar. Hoewel de moderne communicatiemiddelen zowel in Nederland als in Ambon algemeen 

gebruikt worden, slaagden we er onvoldoende in om elkaar te informeren en de ontwikkelingen in de 

puskesmassen uit te wisselen.Toen in mei 2022 weer een SSVA-delegatie Ambon bezocht heeft deze 

geen overleg over de voortgang van het project “Tumbuh Kembang Anak” gehad. Wel ontving de 

SSVA-delegatie een verzoek van de coördinator van de Jeugdgezondheidsdienst om een 

“Managementtraining voor Zieke Peuters (MTBS) en een geïntegreerd management van jonge baby’s 

(MTBM)” te helpen uitvoeren. Tijdens een nieuw kort werkbezoek van een SSVA-delegatie aan 

Ambon, in oktober 2022, is er wel met het management van de gezondheidsdienst over een betere 

communicatie met Childcare gesproken. Maar de contacten komen niettemin moeilijk tot stand, 

waardoor er geen plan voor het komend jaar gemaakt kan worden.Buiten deze beschreven 

ontwikkelingen kan een aanvang van het opstellen van een Childcare-werkdocument genoemd 

worden als momenteel lopende activiteit. Dit document is bedoeld om beschikbaar te worden 

gesteld aan organisaties die, in Molukse regio’s buiten de gemeente Ambon, een gezonde groei van 

in hun ontwikkeling bedreigde jonge kinderen willen helpen stimuleren. Zij kunnen daarbij dan 

gebruik maken van de kennis en ervaringen van de SSVA-werkgroep Childcare in de gemeente 

Ambon. Doel is om dit document in 2023 te voltooien. 

Foto’s : Project Childcare in Ambon. 
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Project Hygiëne in de puskesmas 

Ook de activiteiten lagen vanaf 2019 stil vanwege de pandemie. In 2019 is de werkgroep met een 

aantal schoonmakers van schoonmaakbedrijf Stoffels Bleijenberg uit Vlissingen en Rita Brouwer, 

zorgcategoriemanager Ziekenhuizen bij Hago Zorg B.V. naar Ambon geweest om trainingen te geven 

en gesprekken te voeren over het vervolgtraject. De trainingen vonden plaats in een aantal 

gezondheidscentra (puskesmas). Gemeente Ambon had SSVA verzocht om te kijken naar de hygiëne 

problematiek in die kleine ziekenhuisjes. Na het bezoek heeft Rita Brouwer een uitvoerig 

handelingsplan geschreven en de bedoeling is dat in 2023 dat plan met de betrokkenen van dit 

pilotproject in Ambon besproken gaat worden. In dit pilotproject participeren de puskesmas van 

Tawiri en Karang Panjang en de oogkliniek ‘Vlissingen-Ambon”. In het gesprek dat de SSVA delegatie 

in oktober j.l. had met de directeuren van de gezondheidscentra gaven ze aan dat de hygiëne sinds 

de corona de goede kant is opgegaan, mede door de strenge regels van de lokale overheid. 

Werkgroep Hygiëne in Ambon, 2019. 
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Indië-herdenking  

Voor de derde keer heeft gemeente Vlissingen een Indië-herdenking georganiseerd. Namens SSVA 

sprak Oriana Pattinama, in het dagelijks leven directeur van Archipelschool Magistraal te Middelburg 

de aanwezigen toe. In haar toespraak pleitte ze ervoor om de koloniale geschiedenis niet alleen 

vanuit Nederlands perspectief te zien en dus voor de dekolonisering van de geschiedschrijving. Ze 

eindigde met een citaat van Laura Nuberg : “Er is nu voldoende afstand in tijd. Het gesprek over de 

oorlog is lang tegengehouden om de veteranen, die als jonge jongens die kant op werden gestuurd, 

niet tegen de borst te stuiten. Ook Indo-Europeanen en Molukkers, die veelal aan de kant van de 

koloniale overheid stonden, hadden er niet veel baat bij om de koloniale geschiedenis negatief te 

belichten. Naarmate de tijd verstrijkt ontstaat er ruimte voor een open blik die niet alleen uitgaat van 

eigen ervaringen en trauma's” (Einde citaat). 
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Medewerkers van de oogkliniek “Ambon-Vlissingen” bij de Indië-herdenking. 
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Fondsenwerving 

SSVA heeft een werkgroep die zich bezig houdt met fondsenwerving. Zij probeert om particulieren of 
bedrijven te betrekken bij het algemene ontwikkelingswerk van SSVA of voor een specifiek project. 
De werkgroep doet dit door het organiseren van een evenement, via brieven en gesprekken. Het was 
voor de werkgroep onmogelijk om tijdens de coronacrisis activiteiten te organiseren. Maar gelukkig 
kon SSVA vertrouwen op haar trouwe donateurs en sponsoren. Deze groep van sympathisanten 
zorgde ervoor dat projecten even na de pandemie opgepakt konden worden. Een prachtig voorbeeld 
hiervan was de wederopbouw van de oogkliniek in Ambon. Even na de coronaperiode werden de 
herstelwerkzaamheden in rap tempo uitgevoerd vanwege die financiële ondersteuning.De 
werkgroep is nu druk doende om voor de komende jaren een programma van activiteiten op te 
stellen ten behoeve van fondsenwerving. 

Sponsoren en donateurs, opgelet! 

Giften van donateurs aan ANBI’s tellen mee voor de giftenaftrek van de inkomstenbelasting. Wie 

periodiek (meerdere jaren achtereen) schenkt aan een ANBI-stichting zoals SSVA kan deze 

schenkingen voor 100% aftrekken. Hiervoor bestaat geen maximum. De Belastingdienst stelt wel een 

aantal eisen aan periodieke schenkingen: donateurs moeten om voor 100% aftrek in aanmerking te 

komen ten minste 5 jaar achtereen ongeveer eenzelfde bedrag overmaken aan dezelfde organisatie. 

Vroeger moest een dergelijke schenkingsovereenkomst worden vastgelegd door een notaris. Nu is 

een overeenkomst tussen de schenker en het goede doel voldoende. 

Lokale fondsenwerving 

 SSVA is van mening dat ontwikkelingswerk eindig moet zijn. De mensen “daar” moeten op den duur 

het werk zelf kunnen doen. De benodigde financiën zullen de betrokkenen in Ambon zelf moeten 

ophoesten. Daarvoor is nodig dat lokale fondsenwerving een noodzakelijk item wordt in gesprekken 

met onze partners in Ambon. Immers, zélf fondsen werven leidt tot meer autonomie en ook 

betrokkenheid. Er zijn gesprekken gaande met een aantal hotels in Ambon en op het moment van 

schrijven zijn de resultaten nog niet bekend. In een regio met een groeiende middenklasse moet het 

mogelijk zijn om bij die groep geld te genereren voor de nabije toekomst.  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SSVA-vertegenwoordiger dr. Mario Huka in gesprek met de manager van een groot hotel. 
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PR 

De activiteiten van SSVA zijn in de media niet onopgemerkt gebleven. Zowel in Nederland als in 

Ambon zijn publicaties geweest gepubliceerd over de projecten. Met name het bezoek van het 

personeel van de oogkliniek “Ambon-Vlissingen” en het bezoek van de delegatie van de Pattimura 

Universiteit kreeg de nodige aandacht. In Ambon kreeg met name de start van het AED-project veel 

belangstelling van de lokale media. Veelvuldig werd gebruikt gemaakt van Facebook en de website 

om de achterban te bedienen. De werkgroep PR is druk doende om de website te vernieuwen, maar 

door privéomstandigheden van een van de leden loopt dit momenteel vertraging op. Door drukke 

werkzaamheden is de digitale nieuwsbrief Jembatan maar één keer uitgekomen in plaats van de 

twee geplande edities. 

Yayasan SSVA Bantu Alat Medis Analisa Irama 
Jantung ke Pemerintah Kota Ambon 
Uit : digitale krant SatuMaluku,27/5/2022 

 

Dinkes Ambon terima Bantuan AED dari 

Belanda 
Uit : Maluku Terkini, 27/5/2022 

Ambon-Vlissingen lanjutkan kerja sama kota kembar bidang 

kesehatan, semoga bawa manfaat 

Uit : Ambon Antara News, 27 /5/2022 

Pemkot Ambon Lanjutkan Kerja Sama 

Sister City Dengan Vlissingen Belanda 
 

 

 

 

   

 

 

              Uit : MataMaluku.com 27/05/2022 
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Programma 2023 

 Studiedag 4 februari 2023 : Evaluatie en Planning 2023 

 Werkbezoek SSVA met Burgemeester B. van den Tillaar en wethouder A. Vader aan Ambon 

 Continuering en werkbezoek project Childcare in Ambon 

 Continuering en werkbezoek project “Hygiëne in Puskesmas” (gezondheidscentrum) in 

Ambon 

 Continuering AED-project in Ambon 

 Samenwerkingsverband met de ziekenhuizen Siloam en dr. J. Leimena (urologie, plastische 

chirurgie, cardiologie) 

 Scholingscursussen oogkliniek ‘Vlissingen-Ambon’ / stages in Nederland 

 Fotoboek SSVA 

 Digitale nieuwsbrief Jembatan 

 Vernieuwing Social Media / website 

 Activiteiten Fondswerving 

 Aanpassing Beleidsplan 2020 – 2023 in Beleidsplan 2023-2026 

 Samenwerking HZ, University of Applied Sciences (Vlissingen) en Universitas Pattimura 

(Ambon) 

 Indië-herdenking 

 SSVA-lezing 

 Project Subsidie V Fonds Immaterieel Erfgoed 

 Jaarverslag / jaarrekening 2023 

 Voorbereiding Studiedag 2024 

         Herstelwerkzaamheden oogkliniek “Ambon-Vlissingen”. 
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Sponsors, donateurs, anonieme gevers……….bedankt! 

We weten allemaal dat we in een crisistijd leven. Vele mensen hebben het moeilijk en kunnen 

nauwelijks rondkomen. We vinden het daarom bewonderenswaardig dat er bedrijven, fondsen, 

stichtingen en particulieren zijn die onze projecten in Ambon belangrijk vinden en ons daarom 

financieel ondersteunen. Sommige (grote) gevers geven er de voorkeur aan om anoniem te blijven. 

Vele particuliere donateurs geven elke maand een bedrag. 

SSVA kan niet zonder deze mensen en namens deze mooie stichting dank ik deze mensen voor de 

onvoorwaardelijke steun die ze geven aan onze projecten in Ambon. 

 

Stichting Lions Fundraising Bergen-Egmond-

Schoorl 

 

  

Gemeente Barneveld 

 

 

 

Stichting Mevrouw Hooykaas-La Lau Fonds 

 

 

 


